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ZAPISNIK   

64. redovne skupštine Hrvatskog pčelarskog saveza   

 
Mjesto i vrijeme održavanja skupštine:  

Hotel International, Miramarska cesta 24, 10000 Zagreb, subota, 8. prosinca 2018. godine s 
početkom u 11.00 sati 

 
Prisutni:  

PD Ludbreg – Siniša Ratković, Robert Herceg, Josip Kotiščak, Krešo Piljak, Vladimir Havaić 

PD Karlovac – Ivica Brozović, Nedjeljko Mihalić, Marijo Kuzmak, Ljubomir Miljušević, Ivan 
Legat, Sanja Volović, Željko Marković 

PD Križevci – Tomislav Petrus, Vilim Koritić, Marinko Čavlović, Tihomir Tkalčec 

PD Moslavina Otok Ivanić – Martina Puškarić 

PD Ogulin – Petar Popović, Vesna Kovačević, Joso Bertović, Danica Božičević 

PD Varaždin – Vinko Pošta, Zvonko Vitez, Branko Berić 

PD Zagreb – Mirko Brlić, Jako Stipić, Ante Štavun, Ana Matin, Tomislav Grčić, Dragutin 
Vedak, Darko Makarun 

 
PU Bagrem Daruvar – Slavko Holinka, Vladimir Bilek, Aleksandar Bosanac  

PU Bagrem Đurđevac – Danijela Derežić, Željko Manolić, Darko Imbriša 

PU Bagrem Pitomača – Branko Vidović, Zdenko Capan 

PU Bilogora Bjelovar – Davor Taritaš, Vladimir Maturanec, Ivan Tomaz, Željko Cetin, Dražen 
Kovač, Goran Pranjić  

PU Čmalico Bednja – Danijel Godinić, Franjo Pavlović, Milan Vukovski 

PU Degenija Zagreb – Anđelko Pikutić 

PU Lipa Koprivnica – Zdenko Lončarić, Boro Oreški 

PU Metvica Novska – Vlado Radić, Draško Vuković, Zdenko Jakubek, Damir Bukvić, Milutin 
Komljen, Mijo Kos 

PU Milutin Barač – Ivica Fajdetić, Milan Štimac 
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PU Pčela Našice – Mile Ćupurdija, Krešimir Vojtek, Mirko Vuk, Dragan Zlosa, Željko 
Špoljarić 

PU Pčela Osijek – Slavko Stojanović, Vlado Đurđević, Nenad Jukić 

PU Pčela Šibenik – Zoran Perica, Dragan Plavčić, Jakov Matešić 

PU Pčelica Orahovica – Damir Jusup, Miroslav Farkaš, Duško Grdić 

PU Propolis Zagreb – Maja Dražić, Gojko Stunjek, Nikola Kezić, Živko Bljajić 

PU Samobor i Sv. Nedjelja – Oliver Novosel, Željko Vukić, Ivan Berislavić, Vedran Lesjak 

PU Turopolje Velika Gorica – Dario Frangen, Braco Rukavina, Saša Rajšić, Marijo Zbačnik, 
Zvonimir Kralj, Ivan Pocrnić, Branko Piculek 

PU Vrisak Vrgorac – Dražen Tunić 

PU Zlatna dolina – Željko Balen, Krunoslav Balen 

 
UP Bujštine – Slavko Biuk, Damir Gregurić 

UP Dalmatina Zadar – Zlatko Elveđi, Mile Vukoša  

UP Drača Senj – Sanjin Žarković, Dragan Štokić, Tomislav Nekić  

UP Duga Resa – Alen Vrcić, Darko Matan, Ivo Benić 

UP Đakovština – Ivan Krizmanić, Antun Šalković, Josip Birkić, Željko Tomić 

UP Hrvatsko Zagorje Zabok – Damir Kralj, Nenad Krznar, Robert Kučas, Kristijan Kuhar, 
Mario Cvetko, Damir Brombauer, Željko Kokić 

UP Kadulja Krk – Nedjeljko Mrakovčić, Mirko Almaši, Pal Braši 

UP Krapina – Danijel Katalenić, Damir Krog, Josipa Brlobuš, Siniša Jurinjak  

UP Lipa Popovača – Adolf Florijan Kostrić, Dražen Kocet, Željko Keleminović 

UP Lipa Slatina – Ratko Mirkajlović, Zoran Suhi 

UP Matica Sv. Ivan Zelina – Ivica Škledar, Ivan Kalinski 

UP Matica Otok – Ivan Mravak, Nediljko Mravak 

UP Maslačak Otočac – Damir Božićević 

UP Medun Delnice – Josip Juričić 

UP Međimurske županije Agacija – Branko Lipić, Zdenko Radiković, Željko Trupković, Željko 
Mrazović, Franjo Trstenjak 
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UP Nektar Poreč – Stjepan Klicić, Ivan Kovač  

UP Nektar Vinkovci – Danijel Kunodi, Slavko Hajmburger, Ivan Dugandžić, Nikola Smolić, 
Ilija Čolaković, Mladen Rodin, Stanko Čuljak 

UP Općine Muć „Svilaja“ – Anto Piplović, Drago Šundov 

UP Općine Žakanje – Dalibor Rahija 

UP Papuk Voćin – Anđelko Antolović, Zdenko Tot, Milanko Jeličić 

UP Radobilja Šestanovac – Mate Lesandrić, Tonći Vrdoljak 

UP Slunja, Rakovice i Cetingrada – Darko Kovačević 

UP Valpovština – Dalibor Mihaljević, Mario Gyerek, Josip Petrović, Tomica Petric  

UP Virovitica – Željko Vrbos, Slavko Švraka, Pavle Šimatić, Petar Filipović, Željko Slavić 

UP Vrbovec – Denis Škrnjug, Siniša Lisjak, Marijan Filko, Željko Šavorić, Željko Šimunek 

UP Zaprešićkog kraja Ban Josip Jelačić – Milivoj Lukša, Dragutin Starjački, Milena Bernardić, 
Zoran Popović 

UP Zrinski Slavonski Brod – Zdravko Junačko, Ladislav Konopka, Ivan Živić, Saša Lončar, 
Stjepan Aračić, Cecilija Stojanović 

UP Žalac Topusko – Mijo Medved, Mile Vorkapić 

 

*** 

Predsjednik HPS-a kazao je da se do 11 sati nije okupio potreban broj izaslanika te da Skupštini 
neće prisustvovati natpolovična većina izaslanika prema čl.31.st.2. Statuta Hrvatskog 
pčelarskog saveza, primijenio se čl.31.st.3. prema kojem se čekao protek vremena od pola sata 
kako bi se okupio minimalan broj izaslanika, a to je 1/3 od ukupnog broja izaslanika. 

Predsjednik zahvaljuje svima koji su došli, moli za strpljenje, predlaže da se iskoristi to vrijeme 
te daje riječ g. Dragutinu Vedaku (PD Zagreb) koji je ukratko predstavio projekt „Hižne 
knjižice“ pod vodstvom magistra Nenada Strižaka. Radi se o knjižici izdanoj 1743. godine u 
kojoj se u 13. poglavlju opisuje rad s pčelama u čak 27 točaka. Namjera PD Zagreb jest da se 
ta 275 godina stara knjižica ponovo izradi sa željom da ju dobije svaki član HPS-a. S obzirom 
da je 20.05. proglašen svjetskim danom pčela, podsjeća da svaki pčelar mora u svakom svom 
nastupu prezentirati kvalitetu svojih pčela i proizvoda. 

Predsjednik HPS-a čestitao je svim pčelarima povodom proslave dana sv. Ambrozija, zaštitnika 
pčela, te poziva dr. Stipana Kovačića da pročita prigodan govor u čast svim pčelama, nakon 
čijeg izlaganja, Predsjednik HPS-a je prisutnim članovima Skupštine predstavio novu tajnicu 
HPS-a, gđu Hrvojku Galeković kojoj je poželio dobrodošlicu i uspješan rad u Savezu.  
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Predsjednik HPS-a dao je i riječ g. Željku Vukiću (PU Samobor i Sv. Nedjelja) koji je članove 
HPS-a pozvao na okrugli stol koji će se održati 15.12. u Rakitju, a koji Savez pčelarskih udruga 
zagrebačke županije (SPUZŽ) organizira zajedno s udrugom Tigar Rakitje 1990-1991 na temu 
stavljanja pčelinjih proizvoda na tržište, o čemu je na web stranici HPS-a stavljena obavijest.  

Predsjednik HPS-a također daje obavijest o tome kako će se, u cilju jačanja suradnje HPS-a i 
hrvatske znanstvene i akademske zajednice, 11.12. u Križevcima održati skup pod nazivom 
„Prošlost, sadašnjost i budućnost pčelarstva u Hrvata“ koji HPS organizira u suradnji s HAZU 
Koprivničko-križevačke županije.  

Predsjednik HPS-a je dao i malu kritiku u vezi rokova za predaju imena izaslanika udruga na 
Skupštini kojeg se pojedine udruge nisu držale. Napominje kako ovo nije prozivka, već poziva 
sve udruge da se drže svojih obaveza kako bi se Skupština mogla održati bez problema.  

Nakon isteka pola sata, Hrvatski pčelarski savez započinje svoj rad u 11.30 sati. 

Rad Skupštine započeo je intoniranjem himne Republike Hrvatske, nakon čega je minutom 
šutnje odana počast svim preminulim pčelarima. 

 

*** 

Predsjednik otvara 64. redovnu skupštinu Hrvatskog pčelarskog saveza te pozdravlja sve 
prisutne. Predsjednik predlaže izmjene dnevnog reda Skupštine HPS-a i to kako slijedi: 

1. Točka 9. premješta se iza točke 4. i postaje točka 5.  

2. Dotadašnja točka 5. postaje točka 6. 

3. Dotadašnja točka 6. postaje točka 7.  

4. Dotadašnja točka 7. postaje točka 8. 

5. Dotadašnja točka 8. postaje točka 9.  

Prijedlog o izmjenama dnevnog reda Predsjednika HPS-a dan je na glasovanje. Sa 173 glasova 
„ZA“, 0 „SUZDRŽANIH“ i 0 “PROTIV“, prijedlog Predsjednika je prihvaćen. 

Predsjednik izvještava da je putem e-pošte stigao prijedlog izmjene dnevnog reda te daje riječ 
g. Josipu Juričiću. 

Josip Juričić (UP Medun Delnice) predlaže sljedeću izmjenu dnevnog reda: 

1. Brisanje točke 8. dnevnog reda 

Komentar uz točku 9.  

Obrazloženje: Na prošloj je skupštini donesena izmjena Poslovnika skupštine prema kojoj, u 
slučaju da kandidati za predstavnika Upravnog odobra HPS-a iz pojedine županije imaju 50:50 
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glasova, županija neće imati predstavnika u Upravnom odboru HPS-a sve dok se udruge iz te 
županije ne dogovore. Napominje kako se važne informacije ne prosljeđuju na pravilan način. 
Također, komentirao je status udruge Biopčela gdje tvrdi da je ta udruga samo pridruženi član 
i kao takva ima sva prava, osim prava glasa. Iako su 10.10.2018. uputili prigovor HPS-u na 
odluku Upravnog odbora HPS-a kojom se priznaje udruzi Biopčela status redovnog člana, 
odgovor je dobiven dan prije (07.12.) održavanja ove Skupštine te podsjeća da je vrhovno tijelo 
saveza Skupština HPS-a, a ne Upravni odbor. Takva je odluka UO HPS-a protivna odluci 
posljednje skupštine održane u travnju 2018. Prema NKD klasifikaciji, tvrdi g. Juričić, Biopčela 
nije udruga koja se bavi pčelarstvom.  

Odgovor Predsjednika g. Juričiću. Zaista, na prošloj je skupštini donesena izmjena Poslovnika 
skupštine prema kojoj, u slučaju da kandidati za predstavnika Upravnog odobra HPS-a iz 
pojedine županije imaju 50:50 glasova, županija neće imati predstavnika u Upravnom odboru 
HPS-a sve dok se udruge iz te županije ne dogovore. No, to je na udrugama da se dogovore jer 
Primorsko-Goranska županija nije jedina koja je imala takav problem. Što se tiče statusa udruge 
Biopčela, Predsjednik je kazao kako je glavni dokument, koji je bio osnova odluke UO HPS-a, 
bio izvod iz registra udruga prema kojem je Biopčela udruga kojoj je glavna djelatnost 
poljoprivreda, a u daljnjoj razradi upisano je pčelarstvo kao njena specifična djelatnost. Osim 
toga, utvrđeno je priznanjem da je pojedinac pogrešno utvrdio činjenično stanje u vezi sa 
statusom Biopčele, zbog čega je provedena revizija cijelog članstva HPS-a od strane Ureda 
državne uprave, a odgovor HPS-a na pronađene nesukladnosti morao se predati u roku 60 dana. 
Sukladno tome, utvrđeno je da je prošloj skupštini udruga Biočela bila oštećena, a na zahtjev 
Biopčele da postane redovan član HPS-a, UO HPS-a utvrdio je da je udruzi Biopčela krivo 
utvrđen status na prošloj skupštini te da ona mora biti ravnopravan član kao i ostale udruge. 
Zbog toga je g. Mrakovčić imao 7:6 glasova udruga iz Primorsko-goranske županije te se sada 
na ovoj skupštini treba potvrditi za predstavnika te županije u Upravnom odboru HPS-a.  

Ivica Fajdetić (PU Milutin Barač) iskazuje kritiku prema vodstvu HPS-a zbog toga jer povodom 
odluke UO HPS-a o statusu Biopčele, ostalih 6 udruga iz Primorsko-goranske županije nije bilo 
o tome obaviješteno. Svi članovi HPS-a zaslužuju ravnopravan tretman, pa tako i pravovremene 
informacije, zbog čega 6 udruga nije dobilo mogućnost raspravljanja o toj problematici na 
skupštini županijskih udruga.  

Odgovor Predsjednika g. Fajdetiću. Predsjednik prihvaća kritiku. Odluka UO HPS-a o statusu 
Biopčele bila je zapravo odgovor na žalbu te udruge zbog čega je samo ona dobila tu 
informaciju. Osim toga, postoji informacija o toj odluci na web stranicama HPS-a kao i trenutni 
registar članova. 

Prijedlog Josipa Juričića dan je na glasovanje. S 4 glasova „ZA“, 7 „SUZDRŽANIH“ i 162 
“PROTIV“, prijedlog g. Juričića je odbijen. 

S obzirom da je odbijen prijedlog UP Medun Delnice, a prihvaćene su izmjene predložene od 
strane Predsjednika HPS-a,  Skupština HPS-a usvojila je sljedeći dnevni red: 
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DNEVNI RED 

64. REDOVNE SKUPŠTINE HRVATSKOG PČELARSKOG SAVEZA 

ZA DAN 8. PROSINCA 2018. 

 
1. Otvaranje Skupštine Hrvatskog pčelarskog saveza 

2. Utvrđivanje dnevnog reda 

3. Biranje radnih tijela Skupštine 

3.a. Radno predsjedništvo – predsjednik i dva člana 

Uvodničar: Željko Vrbos 

3.b. Zapisničar i dva ovjerovitelja zapisnika 

Uvodničar: Željko Vrbos 

3.c. Verifikacijska komisija – tri člana 

Uvodničar: Željko Vrbos 

4. Verifikacija mandata izaslanika u Skupštinu 

Uvodničar: Marinko Čavlović 

5. Potvrđivanje članstva u Hrvatskom pčelarskom savezu - PU Dalmatina i Biopčela 

Uvodničar: Željko Vrbos 

6. Informacija o radu Hrvatskog pčelarskog saveza za razdoblje siječanj – studeni 2018. 

    Uvodničar: Željko Vrbos 

7. Donošenje Plana rada Hrvatskog pčelarskog saveza za 2019. godinu 

Uvodničar: Željko Vrbos 

8. Donošenje Financijskog plana za 2019. godinu 

Uvodničar: Željko Vrbos 

9. Potvrđivanje predstavnika Županije Primorsko-goranske u Upravni odbor Hrvatskog 
pčelarskog saveza 

Uvodničar: Željko Vrbos 

10. Razno – pitanja i prijedlozi 
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*** 

AD 3.a.  

Prijedlog predsjednika i članova Radnog Predsjedništva: 

1. Željko Vrbos – predsjednik Radnog Predsjedništva 

2. Ivan Mravak – član 

3. Stanko Čuljak – član 

Sa 172 glasova „ZA“, 0 „SUZDRŽANIH“ i 1 „PROTIV“ Skupština HPS-a usvojila je prijedlog 
članova Radnog predsjedništva. 

 

AD 3.b. 

Prijedlog zapisničara i dva ovjerovitelja: 

1. Martina Puž – zapisničar 

2. Željko Vukić – ovjerovitelj  

3. Dragutin Vedak – ovjerovitelj 

Sa 173 glasova „ZA“, 0 „SUZDRŽANIH“ i 0 „PROTIV“ Skupština HPS-a usvojila je prijedlog 
zapisničara i dva ovjerovitelja. 

 

AD 3.c. 

Prijedlog članova Verifikacijske komisije: 

1. Marinko Čavlović – predsjednik Verifikacijske komisije 

2. Sanjin Žarković – član 

3. Dražen Kocet – član 

Sa 173 glasova „ZA“, 0 „SUZDRŽANIH“ i 0 „PROTIV“ Skupština HPS-a jednoglasno je 
usvojila prijedlog članova Verifikacijske komisije. 

 

AD 4. 

Predsjednik Verifikacijske komisije g. Marinko Čavlović podnio je izvješće u kojem je 
utvrđeno da je na 64. redovnoj Skupštini HPS-a prisutno 179 od ukupnog broja izaslanika (476), 
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što je više od potrebne 1/3 nazočnih što je u skladu s čl.31.st.2. Statuta HPS-a. Skupština može 
nastaviti s radom, a sve odluke danas donesene bit će pravovaljane. 

Prema popisu udruga i prava udruga na broj delegata u Skupštinu HPS-a, ukupan broj predanih 
vjerodajnica delegata je 179, što je utvrdila i verifikacijska komisija. Naknadnom provjerom 
zapisničarke gđe Puž, te uz potvrdu tajnice HPS-a gđe Galeković, pronađeno je 6 nevažećih 
vjerodajnica te je sukladno tome ukupan broj važećih vjerodajnica 173 čime pravovaljanost 
odluka ove Skupštine nije dovedena u pitanje.  

 

AD 5.  

Predsjednik otvara raspravu.  

JOSIP JURIČIĆ ((UP Medun Delnice) 

Prema Statutu HPS-a postoje dva tipa članstva – redovni i pridruženi članovi. U dnevnom redu 
ne piše o kakvom se ovdje članstvu radi.  

Odgovor Predsjednika g. Juričiću. Skupština mora poštovati proceduru potvrđivanja članova, 
te da se ne ponavlja priča oko Biopčele, Predsjednik moli da se propisane procedure i poštuju.  

Predsjednik je dao na glasovanje prijedlog potvrđivanja članstva PU Dalmatina u Hrvatskom 
pčelarskom savezu.  

Sa 173 glasova „ZA“, 0 „SUZDRŽANIH“ i 0 „PROTIV“ Skupštna HPS-a potvrdila je članstvo 
PU Dalmatina. 

Nakon toga, uslijedilo je glasovanje o potvrđivanju članstva udruge Biopčela kao punopravne 
članice Hrvatskog pčelarskog saveza. 

Sa 169 glasova „ZA“, 0 „SUZDRŽANIH“ i 4 „PROTIV“ Skupštna HPS-a potvrdila je članstvo 
udruge Biopčela. 

 

AD 6. 

Informacije o radu HPS-a za razdoblje od siječnja do studenog 2018. godine podnio je g. Željko 
Vrbos, Predsjednik HPS-a, koji je ukratko izložio što se u ovoj godini događalo i napravilo 
sukladno ciljevima koje je izložio na dan izbora na funkciju Predsjednika HPS-a.  

Napominje kako nije dužan dati izvješće o radu HPS-a kao ni financijsko izvješće s obzirom da 
tekuća godina nije gotova te da će se o tome moći raspravljati tek na idućoj skupštini kada ta 
izvješća mogu biti propisno kompletirana i predstavljena. 

Održano je 6 sjednica Upravnog odbora HPS-a. Početkom godine HPS se sastao s mađarskim 
pčelarima u Virovitici gdje se vidjelo koliko na različit način funkcioniraju pčelari u dvije 
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države. Predsjednik je istaknuo i važan sastanak s ministrom poljoprivrede gdje je dogovorena 
čvršća suradnja na budućim projektima koji su kroz cijeli niz aktivnosti i započeti.  

Osvrnuo se na problem nedovoljnog broja evidentiranih pčelinjih zajednica za Nacionalni 
pčelinji program. Ukinuto je plaćanje u iznosu 2,50 kuna po pčelinjoj zajednici za povjerenika 
jer je dogovoreno da to sada plaća Ministarstvo poljoprivrede.  

Kako je jedna od teza bilo i zatvaranje započetih aktivnosti HPS-a, Predsjednik je kazao da je 
u izradi novi, bitno drugačiji statut. Također, konačno je riješeno višegodišnje pitanje tajnika 
HPS-a gdje je na to mjesto zaposlena gđa Hrvojka Galeković, dipl. pravnica. Jedan od najvećih 
projekata HPS-a , započet još 2016. godine, bila je i staklenka za med. Svi alati za izradu 
staklenki su plaćeni. Staklenke će moći dobiti samo oni pčelari koji su registrirani na legalnom 
hrvatskom tržištu zajedno s markicom „Med hrvatskih pčelara“ putem koje Ministarstvo 
poljoprivrede želi kontrolirati distribuciju staklenki.  

Donesene su izmjene i dopune Nacionalnog programa za pčelarstvo prema kojem sve što je 
HPS tražio na kraju je i dobiveno, a rokovi za plaćanje su ostali isti. Pravilnik o držanju pčela i 
katastru pčelinje paše usko je povezan s reguliranjem pašnih povjerenika na terenu te se očekuje 
skoro donošenje novog pravilnika.  

Jedan od ciljeva bili su i bolji uvjeti za nabavu VMP-a. Pčelari sada prvo moraju dati vlastita 
financijska sredstva za VMP, a na povrat tih sredstava se dugo čeka. Ideja Predsjednika je da 
se VMP vraća u bruto iznosu za one pčelare koji nisu u sustavu PDV-a. Također, ideja je da 
pčelari dobiju priznanicu za određeni broj VMP-ova u veterinarskoj stanici na temelju broja 
prijavljenih pčelinjih zajednica, a onda veterinarska stanica fakturira račun nakon mjesec dana. 

Što se tiče internacionalizacije rada HPS-a, potpisano je više ugovora o suradnji pa je tako 
potpisana je deklaracija o suradnji s Mađarima, ali i susjednim zemljama u regiji –  Slovenijom, 
Bosnom i Hercegovinom, Srbijom, Republikom Srpskom, Crnom Gorom i Makedonijom. To 
je važno zbog toga jer udruženi pčelari imaju veću snagu da se izbore za bolje uvjete na razini 
vlastite države, ali i na razini Europske Unije. Sa zastupnicom u Europskom parlamentu, gđom 
Marijanom Petir, radi se na ostvarenju krajnjeg cilja – proglašenje pčele kao ugrožene vrste 
čime bi se teret njihove zaštite prebacio na razinu države, a pčelari bi dobivali tzv. oprašivačku 
naknadu. 

Veoma je važno i ustrojiti bilancu pčelarske proizvodnje jer nitko nema točne podatke o tome 
koliko se meda proizvede u Hrvatskoj. Predsjednik je naglasio i važnost marketinga u 
pčelarstvu i to pozitivnog marketinga u obliku školskog mednog dana, staklenke i drugo, te 
negativnog marketinga putem kojeg bi se svima dalo do znanja da patvoren med nije 
dobrodošao na hrvatsko tržište.  

Važan cilj je i povezivanje HPS-a s akademskom i znanstvenom zajednicom i tom smislu su 
poduzeti prvi koraci (skup u Križevcima u suorganizaciji HAZU-a). Osim toga, cilj je i ustrojiti 
stručne službe pomoći pčelarima na terenu. Ideja da u nekoj međufazi postoji jedna osoba na 
razini županije koja će rješavati sve poslove za pčelare iz te županije. Tu nam je uzor lovački 
savez, no s vidljivom razlikom visokih članarina. Kako si HPS to ne može priuštiti cilj je da se 
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kroz EU fondove pokušaju realizirati sredstva za financiranje takve službe. Jedan od ciljeva 
predstavlja i široka mogućnost realizacije prava na plavi dizel.  

Nacionalni pčelarski program je iskorišten, no Predsjednik je iskazao nezadovoljstvo njegovom 
strukturom. Npr. bilo je svega 2555 zahtjeva za VMP što nameće pitanje zašto ga se tako malo 
koristi, a nudi ga se više. Sveukupno je bilo 40.845 zahtjeva za sredstva iz Nacionalnog 
programa, ali od toga čak 56% zahtjeva bilo je neispravno, zbog čega Agencija za plaćanja želi 
skratiti vrijeme korištenja mjera. Zato je važno ispunjavati te zahtjeve pravilno.  

Provedena su četiri redovna nadzora, svi su kvalitetno ocijenjeni, osim onog Ureda državne 
uprave, no i to je riješeno. Javlja se i problem s GDPR-om (Uredbom o zaštiti osobnih 
podataka). Završen je predpostupak za izdavanje poštanske markice s motivom pčele.   

Financijsko stanje na dan 07.12.2018. iznosilo je 446.382,91 kuna, s tim da se kroz koji dan 
očekuje prijenos sredstava iz Ministarstva poljoprivrede za vođenje Evidencije pčelara i 
pčelinjaka u iznosu od 700.000,00 kuna.  

Zaključno, Predsjednik želi promijeniti radnu atmosferu u radu stručnih službi saveza na bolje, 
poboljšati rad Upravnog odbora tako da bude učinkovitiji i podići ugled HPS-a među pčelarima. 

 

AD 7. 

Članovima je poslan prijedlog Plan rada Hrvatskog pčelarskog saveza za 2019. godinu. 
Predsjednik pohvaljuje inicijativu iz županijskog pčelarskog saveza Osječko-baranjske 
županije te se nada da će se više udruga uključiti u izradu godišnjeg plana rada Saveza.  

Predsjednik otvara raspravu. 

IVAN KOVAČ (UP Nektar Poreč) 

U Istri, točnije Poreču, na mnogim su poljoprivrednim površinama zasađene masline i vinova 
loza koje se tretiraju pesticidima. Predlaže da se uputi molba Ministarstvu poljoprivrede da se 
uvede kultura/praksa malčiranja tla koja nije opasna za pčele. Također, da se u suradnji s 
ministarstvom počnu saditi kulture ljekovitog i medonosnog bilja.  

Odgovor Predsjednika g. Kovaču. Predsjednik pohvaljuje inicijativu. U samom Ministarstvu 
poljoprivrede dolazi do promjena pa postoje naznake da bi se osnovala Uprava za prehrambenu 
politiku unutar koje bi postojala poduprava za pčelarstvo i voćarstvo. Tako bi HPS dobio priliku 
da se oprašivačka djelatnost dovede u red.  

Predsjednik je dao prijedlog Plana rada na glasovanje. Sa 173 glasova „ZA“, 0 
„SUZDRŽANIH“ i 0 glasova „PROTIV“  jednoglasno je usvojen Plana rada HPS-a za 2019. 
godinu.  
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AD 8. 

U materijalima za Skupštinu nalazi se i prijedlog Financijskog plana za 2019. godinu koji su 
članovi prethodno dobili. Plan je da se sredstva dobivena od Ministarstva poljoprivrede 
uplaćuju na poseban račun kako se ne bi miješala sa sredstvima samog Saveza.  

Kako se nitko javio za raspravu, Predsjednik je dao prijedlog Financijski plan na glasovanje. 
Sa 173 glasova „ZA“, 0 „SUZDRŽANIH“ i 0 glasova „PROTIV“  jednoglasno je usvojen 
Financijski plan HPS-a za 2019. godinu.  

 

AD 9. 

Pri točci potvrđivanja g. Nedjeljka Mrakovčića kao predstavnika Primorsko-goranske županije 
u Upravni odbor Hrvatskog pčelarskog saveza, Predsjednik otvorio raspravu. Kako se nitko nije 
javio za raspravu, Predsjednik je g. Mrakovčiću dozvolio koju minutu da se ukratko predstavi, 
što je ovaj to i učinio. 

Nakon toga, Predsjednik je dao na glasovanje točku 9. dnevnog reda. Sa 165 glasova „ZA“, 2 
„SUZDRŽANA“ i 6 glasova „PROTIV“  g. Mrakovčić je potvrđen kao član Upravnog odbora 
HPS-a za razdoblje do isteka mandata članova Upravnog odbora izabranih na Izbornoj 
Skupštini održanoj 7. travnja 2018. godine, odnosno do 7. travnja 2022. godine.  

 

AD 10.  

MARIJO ZBAČNIK (PU Turopolje Velika Gorica) 

Iako su dana neka obećanja na prošloj skupštini, prema sadašnjem Pravilniku o staklenkama, 
pčelari koji nemaju OPG nemaju pravo na staklenke te predlaže izmjene tog pravilnika kako bi 
i pčelari koji nemaju registriran OPG mogli koristiti te staklenke odnosno da se donese odluka 
koja ide na korist svih pčelara.  

Odgovor Predsjednika g. Zbačniku. Nacionalna staklenka za med prvotno je zamišljena kao 
projekt za sve pčelare, članove HPS-a. Problem se javio onog trenutka kad je taj projekt krenulo 
sufinancirati Ministarstvo poljoprivrede jer se moralo početi voditi računa o svim korisnicima. 
Prema čl. 69. Zakona o poljoprivredi ne mogu se prodavati med i drugi pčelinji proizvodi ako 
pčelar nema registriran OPG. HPS bi vrlo rado financirao projekt sam, no Savez nema dovoljno 
vlastitih sredstava. Pravilnik o staklenci nije konačan, on je početna faza i nastojat će se riješiti 
i pitanje staklenki za pčelare koji nemaju OPG.  

 

DARIO FRANGEN (PU Turopolje Velika Gorica) 

Predlaže da se izradi pravilnik koji će regulirati pitanje izbora predstavnika županijskih udruga 
u UO  HPS-a. Što se tiče Statuta, g. Frangen predlaže dvije izmjene: 1. Vrijeme od pola sata da 
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bi se skupio kvorum za Skupštinu treba skratiti na 15 minuta. 2. Potvrđivanje novih članova 
HPS-a kao zadatak treba prebaciti sa Skupštine na Upravni odbor, kako pojedina nova udruga 
ne mora čekati godinu dana da bi bila potvrđena.  

Naglašava da VMP nije samo na ekološke pčelare, već i za konvencionalne. Što se tiče 
staklenke, ne želi imati markicu koja u biti nema veze s pčelarima, jer on kao ekološki 
proizvođač meda ima eko markicu koja ima puno strože kontrole. Predlaže da se dan Sv. 
Ambrozija podigne na razinu nacionalne proslave.  

Odgovor Predsjednika g. Frangenu. Načelno podržava njegove prijedloge te se nada da će neki 
od njih i pozitivno riješiti. 

 

VINKO POŠTA (PD Varaždin) 

Zanima ga što je s iskaznicom HPS-a. Prije godinu dana rečeno je da su gotove, a ipak, on svoju 
još nema. Predlaže neka se riješi problem predstavnika u UO HPS-a, jer i Varaždinska županija 
još uvijek zbog 50:50 glasova nema svog predstavnika u UO.  

Što se tiče Statuta, i prošli put su bile najavljivane izmjene Statuta. Stalno se te izmjene 
pripremaju, a potrebno ih je odmah napraviti.  

Odgovor Predsjednika g. Pošti. Predsjedniku bi bilo vrlo drago kada ne bi postojale 
netrpeljivosti unutar udruga u Savezu i da svi zajedno rade na razvoju pčelarskog sektora i 
promociji pčelarstva. Pitanje iskaznica nastojat će se rješavati na sjednicama UO HPS-a tijekom 
iduće godine.  

 

ZDENKO LONČARIĆ (PU Lipa Koprivnica) 

Zahvaljuje se dr. Stipanu Kovačiću na lijepom prigodnom govoru te poziva članove na 
događanje u Hlebinama gdje će se na poseban način obilježiti dan Sv. Ambrozija. 

Odgovor Predsjednika g. Lončariću. Zahvaljuje na organizacije takve manifestacije.  

 

JOSIP JURIČIĆ (UP Medun Delnice) 

Predlaže da se promijeni Poslovnik o radu Skupštine ili Statut HPS-a na način da na svakih 15 
članova ide jedan glas za kandidata za predstavnika županije u UO HPS-a kako bi se spriječila 
situacija da udruge s velikim brojem članova nisu dovoljno dobro zastupljene.  

Odgovor Predsjednika g. Juričiću. Svaki prijedlog je dobrodošao te moli da se svi prijedlozi 
pošalju na HPS kako bi se mogli dalje razraditi na sastancima Upravnog odbora. 
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ADOLF FLORIJAN KOSTRIĆ (UP Lipa Popovača) 

Oduvijek je podupirao prodaju meda na veliko jer su bile korektnije cijene. Zanima može li on 
otkupljivaču dati da on puni njegove staklenke meda s markicom, odnosno nada se da zbog te 
staklenke veliki otkupljivači neće prestati otkupljivati hrvatski med.  

Odgovor Predsjednika g. Kostriću. Bilo bi dobro imati podatke koje točno tvrtke uvoze med u 
Hrvatsku i pod cijenu preuzimanja odgovornosti Predsjednik je spreman objaviti njihova imena. 
Usprkos GDPR-u, to možda nije pametno zbog visokih kazni koje uredba propisuje, ali nekako 
se HPS mora oduprijeti uvozu. Uvoznici neće moći koristiti naše staklenke, upravo radi zaštite 
hrvatskog meda, a situacija da otkupljivači ili bilo tko drugi koristi naše staklenke također je 
veoma upitna jer bi bilo teško kontrolirati koji se med zaista unutra nalazi.  

 

ANTE ŠTAVUN (PD Zagreb) 

Predlože da se registrira propolis kao jedan od najvažnijih pčelinjih proizvoda za potrebe 
hrvatskog tržišta jer navodno se neće moći prodavati na kućnom pragu. Zalaže se za izradu 
evidenciju svih pčelara, bez razlike u broju njihovih pčelinjih zajednica, kako bi se izbjegli 
problemi poput mogućih izvora zaraze iz neregistriranih pčelinjih zajednica.  

PD Zagreb ima svoju iskaznicu s barkodom za svoje članove te predlaže da UO HPS-a obrati 
njima ako im je potreban prijedlog dizajna iskaznice. 

Odgovor Predsjednika g. Štavunu. Što se tiče registracije propolisa, HPS je na tragu jednog 
rješenja, ali o tome više kada bude više konkretnih koraka poduzeto.  

 

DAMIR BUKVIĆ (PU Metvica Novska) 

Predlaže da se izradi jedinstvena odora za pčelare – članove HPS-a.  

Odgovor Predsjednika g. Bukviću. Već postoji prijedlog iz Osijeka da se oformi povjerenstvo 
koje će se baviti odorom za pčelare. To je odlična inicijativa i bilo bi lijepo da članovi HPS-a 
imaju svoju odoru.  

 

IVICA FAJDETIĆ (PU Milutin Barać) 

Upitnim smatra vrijeme promocije staklenke za med, jer med koji je ove godine proizveden 
treba se prodati, a ne može se sad prebacivati u nove staklenke. Govori o mogućoj konfuziji 
koja može nastati kod kupaca, a to jest da je jedini ispravni med onaj u tim staklenkama s 
markicama što ne odgovara stanju na terenu. Iako shvaća da moraju postojati kvote za staklenke 
po pojedinom pčelaru, postoji bojazan što će biti s onim viškom proizvedenog meda koji neće 
stati u staklenke odnosno javlja se pitanje hoće li kupci smatrati med koji nije u tim staklenkama 
manje vrijednim.  






